

Information for family members of EEA nationals

Citizens of the European Economic Area (EEA) are the ones of the European Union plus some other countries in which EU free movement rules apply. Family members of citizens of the European Union or of the States of the European Economic Area (EEA) or Switzerland are entitled to a preferential free-of-charge visa, provided that they are travelling with the citizen of the European Union, the EEA or Switzerland or are on the way to joining them. Family members of EEA nationals are entitled to apply for a Schengen visa for stays of up to 90 days (in any 180-day period).

As of 1 January 2019, the article about the third-country family members of Hungarian citizens was removed from under the scope of the Act I of 2007 and its implementing decree. The Schengen visa provision of EEA citizen's family members was therefore transferred to the scope of Act II of 2007 on the Entry and Residence of Third-Country Nationals (Harmtv.) and its implementing decree (Harmvhr.).

As a result the possibility of applying for the so-called C-EGT/visitor visa and subsequent Hungarian residence card has been abolished, which means that family members of a Hungarian citizen should undergo the same visa procedure as other third country nationals.

欧洲经济区公民家属请注意

欧洲经济区公民是指欧洲经济区，欧盟和其他可自由在欧盟国家行走的相关法律所涉及国家的公民。如果欧盟，欧洲经济区或瑞士公民的家属与其同行，或者之后前往团聚，那么欧盟，欧洲经济区国家或瑞士公民的家属曾有权申请优惠、免费的签证。欧洲经济区公民家属有权申请申根签证用于最多不超过90天的居留（任意180天内）。

2019年1月1日起，涉及匈牙利公民第三家属的条款从2007年第一条法律和执行令规定中取消。有关涉及欧洲经济区公民家属的申根签证义务列入了关于第三国公民入境和居留的2007年第二条法律和执行令中。

此后取消了名为C-欧洲经济区/探访类签证和之后申请匈牙利居留卡的可能性，这意味着匈牙利公民的家属须与其他第三国公民一样执行签证流程。所需信息可查阅该链接。